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COLOFON
De vereniging Pancras-West zet zich ervoor in om onze wijk een prettige woon- en werkomgeving te laten zijn.
Dit doen we door activiteiten te organiseren waar bewoners elkaar kunnen ontmoeten. Daarnaast participeren we in
overleggen met de gemeente aangaande zaken die betrekking hebben op onze woonomgeving. Het doel van de
vereniging is belangenbehartiging van de buurtbewoners, in de meest ruime zin van het woord. Daarnaast willen we
de onderlinge cohesie tussen de buurtbewoners versterken.

Redactieteam vlnr: 
Jeroen, Greetje, , Carlien, Frederike

Verenigingsinformatie Handige telefoonnummers

LIDMAATSCHAP  
Lidmaatschap staat open voor alle bewoners en
ondernemers in Pancras-West en iedereen die de
vereniging een warm hart toedraagt. De contributie
bedraagt € 15,- per jaar.

SECRETARIAAT 
Oude Rijn 3, 2312 HB, Leiden bestuur@pancraswest.nl 

BANK 
NL 16 INGB 000 47 36 339 t.n.v. Vereniging Pancras-
West 

WEBSITE & SOCIAL MEDIA 
      www.pancras-west.nl 
      pancras.west 
      Pancraswest 

WIJKKRANT 
PANgeCRAS is een uitgave van de Vereniging Pancras-
West en verschijnt in een oplage van 750 stuks die aan
huis worden verspreid. 

REDACTIE PANgeCRAS 
De redactie wordt gevormd door Frederike Fennema,
Jeroen Haver, Greetje van der Hout en Carlien Tolsma. 
Kopij voor de wijkkrant kunt u sturen naar
redactie.pangecras@gmail.com. 

ADVERTEREN 
Adverteren in de PANgeCRAS is welkom. Mail voor meer
informatie naar penningmeester@pancraswest.nl

HANDHAVING / KLACHTEN / OVERLAST 
Klantenservice Gemeente Leiden 14071   

POLITIE 
zonder zwaailicht 0900-8844 

GELUIDSOVERLAST 
(Horeca en evenementen) 071-5167015 

MELDPUNT ZORG EN OVERLAST 
(personen / psychiatrische problematiek) 088-3083620

WIJKAGENT 
Dennis Perdock  / dennis.perdok@politie.nl 

WIJKREGISSEUR 
René Verdel  / 071-5167809 

Wijk BOA 
Dion Kerstjens / 14071 / d.kerstjens@leiden.nl

COÖRDINATOR WIJKBEHEER 
Wanita Mahesh  / 071-565198 

BRANDWEER / INFORMATIE 
088-2465000 

IN GEVAL VAN NOOD 
112 

AMBULANCE / INFORMATIE 
071-573000



Als het einde van de vakantie nadert is er altijd nog één evenement waar we ons op kunnen verheugen, “De
Pancras Open”. Ook dit jaar waren er veel deelnemers. Gelukkig ook weer veel nieuwe gezichten uit de wijk en
van daarbuiten. Sam had het weeruitstekend geregeld, , geholpen door vele vrijwilligers.  Tot laat in de avond
ging de strijd om de beker door. De winnaar mag het komende jaar de bokaal op de schoorsteenmantel zetten.

Vlak voor de vakantie had de gemeente een bijeenkomst voor ondernemers
en bewoners uit de buurt georganiseerd. De verkeerssituatie in de wijk en
een eventuele dubbele rijrichting op de Nieuwstraat stonden op de agenda.
De grote, zware, stinkende vrachtauto’s ter bevoorrading van de horeca
beginnen steeds meer weerstand op te wekken. De vraag werd gesteld:
“hoe willen we dat de Nieuwstraat er over 5 jaar uitziet?”.  Aan het eind van
de avond concludeerde de gesprekleidster van de gemeente dat er
nauwelijks draagvlak is voor een dubbele rijbaan. Noch bij de
horecaondernemers, noch bij de bewoners. De beste en meest duurzame
oplossing ligt in kleine elektrische auto’s die vanuit één laadpunt op het
industrieterrein het centrum bevoorraden. Tot die tijd moet er veel meer
gebruik gemaakt worden van de bestaande laad- en losplaatsen op de
Hooigracht.
Dit is mijn laatste schrijven als voorzitter van Pancras-West. We hebben het
afgelopen jaar erg ons best gedaan een opvolger en andere bestuursleden
te vinden. We blijven hopen en verwachten dat er bewoners zijn die zich
graag aansluiten bij het bestuur van onze wijkvereniging om zich in te
zetten voor onze prachtige wijk.

Het ga u goed.

Foppe van Rees Vellinga

VAN DE VOORZITTER

FOPPE
BEDANKT!

Dank voor de tijd en energie die je hebt

gestoken in het vertegenwoordigen van

de bewoners in onze wijk en je inzet

voor   verbinding en gezamenlijke belang  

in wijk en stad. 

Namens de bewoners van Pancras-West,  
het bestuur van de wijkvereniging en 

de redact ie van PANgeCRAS 
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Wijkvereniging Pancras-West is statutair opgericht op 25 april 1977. Sinds die tijd zet de vereniging zich in om de wijk,
die ligt in het hart van Leiden, tussen de Oude Rijn, de Nieuwe Rijn en de Hooigracht. een prettige woon- en
werkomgeving te laten zijn en blijven. Het bestuur van de wijkvereniging speelt hierin een belangrijke rol door onder
andere  activiteiten te organiseren waar bewoners elkaar kunnen ontmoeten. Daarnaast participeert zij in overleggen
met de gemeente aangaande zaken die betrekking hebben op onze woonomgeving. 

BELANGEN BEHARTIGEN, BINDING VERGROTEN EN BEWONERS BETREKKEN
De belangrijkste doelen van de vereniging zijn om de belangen van bewoners te behartigen, de onderlinge binding te
vergroten en bewoners te betrekken bij de ontwikkelingen en vernieuwing in de stad en de wijk.
 Thema’s die relevant en actueel zijn:
-Onderlinge cohesie tussen bewoners, gemeente en ondernemers
-Verduurzaming van de stad
-Veiligheid in de wijk
-Parkeren en bereikbaarheid in de autoluwe binnenstad
-Balans tussen horeca, evenementen en leefomgeving
Wijkvereniging Pancras-West werkt intensief samen met de twee andere wijkverenigingen in het centrum van
Leiden: PAL en Maredorp. Dit om de gezamenlijke belangen van de bewoners in de binnenstad nog krachtiger te
kunnen vertegenwoordigen naar de gemeente en andere stakeholders. 

ACUUT HULP NODIG
Momenteel is de continuïteit van de organisatie van de wijkvereniging (het bestuur) onzeker. We zijn er, ondanks
een stevige lobby, nog steeds niet in geslaagd om een nieuwe voorzitter te vinden die de plek van de vertrekkend
voorzitter Foppe van Rees Velllinga invult. Daarnaast is Frederike tot juni '24 beperkt beschikbaar vanwege de
afronding van haar studie aan de Fotoacademie. We hebben we  ernstig behoefte aan minimaal twee bestuursleden
die algemene zaken en specifieke portefeuilles willen vertegenwoordigen. 
We hebben dus acuut hulp nodig. Hulp van bewoners die mee willen denken én doen. Bewoners die de verbinding
willen maken in de wijk en naar de gemeente. Bewoners die informatie kunnen halen en brengen. Kortom, bewoners
die zich samen met andere buurtbewoners actief willen inzetten voor de kwaliteit van hun directe leefomgeving.

DOE MEE!
Wil je meer informatie over wat een rol als bestuurslid van de wijkvereniging Pancras-West inhoudt? Wij gaan graag
met je in gesprek. Stuur een berichtje naar bestuur@pancraswest.nl dan maken we snel een afspraak.
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BESTUURSLEDEN GEZOCHT OM DE TOEKOMST VAN WIJKVERENIGING
PANCRAS-WEST TE KUNNEN BORGEN
DOOR FREDERIKE FENNEMA EN PHILIP SPINHOVEN

Sam Messiaen

Annelotte van den Broek

Philip Spinhoven

mailto:bestuur@pancraswest.nl


Foppe van Rees Vellinga is vijf lang voorzitter geweest van
wijkvereniging Pancras-West. In deze periode heeft hij zich ingezet voor
de belangenbehartiging van de bewoners in de wijk. Hij was het gezicht
en de stem van Pancras-West in de vele overleggen met onder andere de
gemeente. Per 1 september dit jaar is hij formeel ‘voorzitter-af’. Een mooi
moment om met hem terug te blikken.

Je bent vıjf jaar voorzitter geweest van de wijkvereniging Pancras-
West. Hoe ben je eigenlijk in die rol belandt?
Toevallig liep ik Carolien Devilee tegen het lijf. Zij was toen lid van
wijkbestuur en vroeg mij of ik interesse had om voorzitter te worden.
Aangezien ik nog niet lang in Leiden woonde, heb ik een maandje
nagedacht voordat ik heb toegestemd. Het leek mij leuk met anderen
wat voor de wijk te doen. Ik had al een paar vrijwiligers-baantjes,
waaronder onkruid wieden in de Hortus. Dat deed ik  vooral ook om
bekend te raken met Leiden en mensen te leren kennen.

Vijf jaar is een hele tijd. Als je terugkijkt Wat zijn voor jou de
hoogtepunten?
Eén van de dingen die we bereikt hebben is dat de wijkverenigingen in
het centrum gezamenlijk zijn gaan optrekken, zodat ze niet meer één
voor één door de gemeente aan de kant worden gezet.
Wijkverenigingen waren indertijd nauwelijks in staat hun ideeën,
wensen en zorgen voor het voetlicht te brengen. Met deze
samenwerking krijgen we nu meer gehoor.
Het Kaasmarktpark is ook iets waar ik erg blij mee ben. Het duurt nog
wel even voordat het is gerealiseerd, gezien de bebouwingen die er
eerst nog komen. Maar het gaat door!
In het begin heb ik met de anderen in het bestuur besproken wat we
wilden bereiken. Eén van de dingen was,  dat we globaal wisten wie er
in de wijk woonden en dat de      sociale cohesie groter zou worden. Dit
is waar de dinsdagochtend koffie geweldig aan heeft bijgedragen.
Corona heeft helaas op dit punt het nodige roet in het eten gegooid.
Wat ook echt een hoogtepunt is is dat we nu studenten in het
wijkbestuur hebben. Ook hun stem moet gehoord worden.

Laten we het geen dieptepunten noemen, maar had en of heb je ook
zorgpunten?
Er is veel verbeterd de laatste jaren, zeker met betrekking tot
geluidoverlast bij evenementen. Er zijn continue geluidmetingen die
een beter inzicht geven in de overlast.  Ook is de hoeveelheid afval fors
afgenomen door plastic statiegeld-bekers en dergelijke. Echter de
voortdurende wens van Centrum Management Leiden om van Leiden
een pretpark te maken vind ik zorgelijk, met name ook dat er geen
gesprek over mogelijk is. Het zou goed zijn als zij zich voor heel Leiden
gaan inzetten en niet alleen voor de omzet van de ondernemers. Samen
zouden we veel kunnen bereiken. Helaas dit is ons niet gelukt.

SAMEN KUNNEN WE VEEL BEREIKEN
P A N G E C R A S 0 3

INTERVIEW MET FOPPE VAN REES VELLLINGA DOOR FREDERIKE
FENNEMA



Parkeren voor bewoners in de de bijna altijd half leegstaande parkeergarages. 
Verdere steun aan de gemeente om vrachtwagens tot aan de stadsgrens en niet verder toe te staan.  Kleine
elektrische auto's kunnen vanaf een logistiek verzamelpunt dan verder de goederen aanleveren. Weliswaar
zijn grote diesel vrachtwagens na 2025 niet meer toegestaan, maar we zitten ook niet te wachten op grote
elektrische vrachtauto’s.
Geen tweerichtingsverkeer in de Nieuwstraat, want daar faciliteer je alleen maar groot verkeer mee dat je
daar juist niet wilt hebben.
Participatie moet blijven. Bewoners moeten naast ondernemers, musea, universiteit, en wat dies meer zij,
ook gehoord worden bij het maken van belangrijke nota’s. En niet, zoals nu helaas vaak gebeurd, als alles in
‘kannen kruiken’ is.  De nieuwe horecanota van een paar geleden was daar een voorbeeld van. Schandelijk
en vooral ook een gemiste kans, alsof bewoners niet bestaan.

Wat heeft jou als voorzitter getypeerd?
Dat mogen anderen beantwoorden.

Hoe kijk je aan tegen de toekomst van de wijkverenigingen in Leiden?
De wijkverenigingen worden vaak afgeschilderd als witte, hoogopgeleide, oude-mannenclubjes. De
vergaderingen met de gemeente zijn doorgaans overdag, dus zie je geen werkenden maar pensionado’s.
Iedereen wil tegenwoordig wel helpen met van alles, maar niet op reguliere basis. En als je dan mensen vraagt
om met het een of ander te helpen dan blijken ze plots weer een ‘rolschaatsafspraak’ te hebben. Ik zie wat dat
betreft de toekomst van de wijkverenigingen met zorg tegemoet. 

Wat moet er de komende jaren beslist op de agenda van de wijkvereniging staan?

Wie gaat je opvolgen? 
Dat zou ik ook wel willen weten.

En wat ga jij doen nu je geen voorzitter meer bent?
Met mijn buurvrouw, kijkend over de Oude Rijn, een glas wijn drinken en dan gaan wij het nog vaak over de wijk
hebben.
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De jaarlijkse zinderend spannende jeux de boules
competitie vond dit jaar plaats op zaterdag 26
augustus. In totaal twaalf teams van twee of drie
spelers gingen de strijd aan om de overwinning, de eer
en de beker te kunnen veroveren. Organisator en
wedstrijdleider Sam Messiaen leidde het evenement
tweetalig in goede banen. 
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PANCRAS-OPEN 2023
Foto's:  Frederike Fennem

a

Naast spelers waren er ook de
nodige buurtgenoten die
kwamen genieten van de fijne
sfeer en gezelligheid. Met
elkaar hebben we er weer iets
moois van gemaakt. 

Maar geen wedstrijd zonder
winnaar. De titelverdediger en
tweede plaats-bouler van
2022 werden in de spannende
finale uitgeschakeld door de 
 verrassend sterk
spelende
nieuwkomer
Vince de Jong. 
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Hoe heten jullie?

We zijn bijna allemaal direct na de

middelbare school in Leiden gaan

wonen. De één vloog eerst nog

even voor een poos naar Curaçao,

en de ander ging eerst wat jaren

ontdekken dat Amsterdam toch

net niet mooier is dan Leiden. De

andere wonen nu ongeveer 15 jaar

in Leiden.

Waar komen jullie vandaan?

We wonen allemaal aan de
rand van het centrum, onze

'tweede woonkamer' huist aan
de Hartesteeg 2

#BUUR_IN_BEELD
Een kennismaking met onze buren in 10 vragen & antwoorden door Carlien Tolsma 

Wij zijn Joris, Matthijs, 

Boyan, Bart en Bas

We zijn bijna allemaal direct na
de middelbare school in Leiden

gaan wonen. De één vloog
eerst nog even voor een poos

naar Curaçao, en de ander
ging eerst wat jaren ontdekken

dat Amsterdam toch net niet
mooier is dan Leiden. De

andere wonen nu ongeveer 15
jaar in Leiden.

Werken of 
studeren jullie?

Wat werk betreft zijn we een diverse groep

vrienden. Twee werken als aannemer, een

werkt als programmeur, de ander is

strategisch financieel adviseur in Rotterdam

en de jongste werkt als Jeugdbeschermer in

Den Haag. Daarnaast zijn we druk met onze

taken bij Jantje van Leiden, die we naar onze

kwaliteiten hebben verdeeld. 

Hebben jullie huisdieren?
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Waar wonen jullie?

Hoe lang wonen

 jullie al in Leiden?

Thuis niet, in Jantje van Leiden
zijn we blij met de kat van de

buren!



Wat vinden jullie leuk aan Leiden en

wat zouden jullie willen verbeteren? 

#BUUR_IN_BEELD

Wat is jullie favoriete restaurant? 
En wat is jullie favoriete gerecht?

Een kennismaking met onze buren in 10 vragen & antwoorden door Carlien Tolsma 

Sporten jullie?

De reden dat wij ooit (15 jaar geleden?)
Café Jantje van Leiden zijn binnengestapt

is om er sport op televisie te kunnen kijken.
We zijn liefhebbers en volgen de voetbal,
het wielrennen en ook de Formule 1 op de
voet. Behalve sport kijken, beoefenen we
het ook. De een wat meer dan de ander,
maar met veel plezier. We voetballen op
het veld en in de zaal. Daarnaast hebben
we met Bart een fanatieke wielrenner in
ons midden. Onlangs hebben we aan de

bar voorzichtig gesproken over squashen. 

De verscheidenheid van de stad! 

Leiden heeft alles van een stad en  de

kneuterigheid van een dorp. Ook de

mensen in Leiden zijn zeer verschillend en

dat zie je goed en gelukkig leuk terug in

onze kroeg. 

Leiden wordt (nog) steeds mooier! We

denken dat minder regels en meer ruimte

voor natuur mens en plezier daar aan bij

dragen. 

Wij denken dat er in Leiden een
mooi aanbod is aan horeca! Echter

was de Jantje te uniek en fijn om
verloren te laten gaan. We hebben

het geluk gehad de (voor ons)
mooiste kroeg van de stad (en het
land en de hele wereld) te kunnen
heropenen. Daarnaast vinden we

Proeflokaal 1574 een hele fijne plek.
De lekkerste bitterballen hebben ze

bij Bar Lokaal. En die eet je dan
natuurlijk bij ons in De Jan.

Wat is het leukste 

Leidse evenement?
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Drie Oktober is toch wel een van de
mooiste dagen van het jaar. Erg
jammer vinden we het gemis van
Leiden Culinair op de Garenmarkt.
Maar de Lakenfeesten, Koningsdag
en de Kerstmarkt zijn ook dagen
waar we naar uitzien. 

Bonusvraag: 

Welke buur in de buurt nomineren 

jullie voor de volgende keer? 

Heeft een van onze (vele) overburen hier al eens gestaan? Daarnaast willen we graag vermelden ons stinkende bestte doen om de mooie Hartesteeg schoon, leefbaar, gezelligte houden. Soms gaat ons dat nog niet zo goed af, schroomniet even binnen te stappen of een mailtje te sturen aaninfo@cjvl.nl.

De volgende Buur ın beeld ıs Wendy Blommers 

mailto:info@cjvl.nl


HET VERDWENEN GEDICHT 

In 2017 schreef ik op verzoek van de toenmalige uitbaters van Grand Café de Burcht, Tom en Clarita Holswilder
een gedicht bestemd voor een van de muren. Van meet af aan hield ik er rekening mee dat het ooit zou verdwijnen.
Niettemin achtte ik de kans niet zo groot, want Jan Willem Bruins, schilderkunstenaar te Leiden, was degene die de
tekst op de muur plaatste. Op zijn geheel eigen wijze.

Bruins is bekend van de meer dan honderd muurgedichten die hij namens Stichting Tegenbeeld aanbracht (en
muurformules). Ze vormen al jaren een toeristische trekpleister en hij is bekend tot over onze landsgrenzen.

De onthulling ontging de Leidse media destijds niet. Meer dan eens werd het gefotografeerd of werd ik er op
aangesproken, waarna zich aangename gesprekken ontwikkelden. Kortom het café had er een kleine attractie
bij voor wie er oog voor had.
Geheel toevallig ontdekte ik in oktober 2022 dat het gedicht ten prooi was gevallen aan een verfroller. Kort
daarna ontmoette ik diverse vaste gasten die hun verbazing en ergernis erover uitspraken. Wat mij stoort is dat
het gedicht is weg geverfd zonder iets tegen mij te zeggen.
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DOOR HAN RUIJGROK

Donkere kleur toont aan dat leeuw beschilderd is geweest

Foto: Emile van Aelst

Meerdere malen heb ik een van de nieuwe uitbaters er
op aangesproken. Telkens werd mij beloofd op korte
termijn een gesprek te hebben om het gedicht toch
weer aan te brengen, laatstelijk begin januari van dit
jaar. Nu acht maanden later hoor ik daar tot nu toe
niets over.

Met Jan Willem Bruins die in 2021 overleed, behoorde
ik tot de vaste bezoekers. In mijn geval dertig jaar,
waarvan ik er twintig bijna naast woon. In gedachten
zie ik Bruins brommen, op het terras een sigaret
opsteken en mij veelbetekenend aankijken. Samen
halen we de schouders op.



MANUEL'S RED SHOES CORNER

Hi there! Manuel (Manny) Fernandez here again. As an
Expat, my views of Leiden (and the Netherlands) come
from slightly different perspectives as a man who often
wears red shoes. 

THIS EDITION: 
DUTCH ANIMAL OBSERVATIONS

whereby now nine out of ten dog walkers clean up
their doggy poop for proper disposal in nice little
plastic bags.So, why is it when I bike next to the horse
paths in for instance the dunes, there is horse poop
everywhere, even on the bike paths. Why do horse
riders not pick up the huge piles of horse shit their
horse leaves behind? I’ve seen horses, when pulling a
cart, wear bags to catch their horse poop. Could this
also be an option for these horses? Perhaps an
ordinance should be passed, similar to the one for dog
owners, that horse owners must pick up their horse’s
poop and if they do not, they risk a fine. 

When I bike ride around Cronesteyn Park I love seeing
the large flock of sheep in the portable sheep fencing.
I think they move the fencing around after the sheep
have eaten most of the grass inside the fenced-in
area. A great way to cheaply feed your sheep and
“mow the lawn”.

I don’t know if you have seen them but there are
several beautiful bright green canaries flying around
Leiden. Many stories exist about their origins. Most
likely they were imported from different overseas
areas around the 1960s to brighten the aviaries of
wealthy Europeans, especially the Dutch and British.
Over the years many canaries escaped and have now
successfully adapted to life in the city.

I love the Dutch dierenambulance. They do not exist
in the US. I recently watched Dierenambulance
workers as they rescued an injured meerkoet near the
molen De Valk. How cool is that!

More information about and to support our local
dieren-ambulance, click the link below:

https://www.dierenambulanceleiden.nl/

I would like to conclude this edition’s article with a
small contest. The cutest and cleverest answer to the
following question will win a nice bottle of wine! 

Why do American cows go MOO and Dutch cows go
BOO? 

Please submit your answers to
redactie.pangecras@gmail.com before November 1,
2023 and don't forget to include your name and/or
email-adress/whatsapp. The winning answer will
appear in the next newsletter

Please let me know if you see value in this article
contribution. Any feedback, positive or not positive
can be sent to the editor of this newsletter.

Tot ziens,
Manny
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Years ago, it was very slippery and
scary to walk the sidewalks of
Leiden because of the huge
amount of dog poop. Thank
goodness times have changed 

https://www.dierenambulanceleiden.nl/
https://www.dierenambulanceleiden.nl/
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Bij zijn aantreden was hij de jongste wethouder ooit in
Leiden. Ashley North is nu 4 jaar wethouder,  
verantwoordelijk voor de portefeuilles Klimaat,
Mobiliteit en Financiën. Wie is eigenlijk deze jeugdige
energieke bestuurder? Wat is zijn visie op de
binnenstad, duurzaamheid, jongeren en participatie?
PANgeCRAS sprak hem op zijn werkkamer. 

ASHLEY NORTH
Hij is geboren in Potchefstroom, een
universiteitsstadje, vergelijkbaar met Leiden, onder de
rook van Johannesburg, Zuid Afrika. Ashley  studeerde
Geschiedenis in Leiden en woonde in een
studentenhuis aan de Kaasmarkt. Ashley was 22 toen
hij gemeenteraadslid werd in Leiden en vijf jaar later
werd hij wethouder: de stap naar de politiek was niet
zo groot .
“Soms lopen dingen zoals ze lopen”, zegt hij daarover.
“Ik had inmiddels al behoorlijk wat ervaring in de
Leidse gemeenteraad, kende de stad redelijk goed en
ik had ook een beeld hoe de stad zou kunnen
ontwikkelen.” Duurzaamheid en leefbaarheid zijn voor
hem centrale thema’s die in dit gesprek regelmatig
terugkomen. Hij noemt de stadsparken wanneer hem
gevraagd wordt naar zijn favoriete plekken in de stad.
Hij komt graag in het Kooipark, in de wijk waar hij
woont, in het Lakenpark en de Groenensteeg. Zijn
trots voor Leiden is duidelijk wanneer hij zegt dat hij
zich bevoorrecht voelt om wethouder van en voor
Leiden te mogen zijn.

JONG EN SOCIAAL
Over het feit dat er te weinig aandacht aan jongeren
wordt besteed in de politiek en of Leiden wel een
geschikte stad is voor jongeren, zegt Ashley: “Er kan
altijd iets verbeterd worden, maar we mogen tevreden
zijn over de toegankelijkheid van Leiden voor
jongeren. Zo heeft Paul Dirkse, wethouder in het
vorige college, veel tijd geïnvesteerd in de contacten
met studentenorganisaties, iets dat Fleur Spijker nu
voortzet met MBO-studenten.
Tevens merkt Ashley op dat de gemeente initiatieven
ontwikkelt om jongeren te betrekken bij thema’s die
ook hén aangaan, zoals het opzetten van een
Jongerenraad en jongerenparticipatie. Hij wijst ook op
de gemeenteraad waarin opvallend veel jonge mensen
zitten. Daarin onderscheidt Leiden zich echt van de
regio. 
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Ashley vindt Leiden een sociale stad. Mensen kijken
vooruit en ontfermen zich over elkaar ongeacht
status of afkomst. ‘Stad van vluchtelingen’ is een naam
die al tijden door Leiden gekoesterd wordt”. Leiden is
in zijn ogen een stad die vooruit wil en nog meer een
plek wordt voor iedereen. Hij is trots op de rol van de
universiteit en de ontwikkeling van het Bio Science
Park. Zij voeden die vooruitgangszin, doen onderzoek
en stimuleren debat. “We moeten de kracht van
Leiden als kennisstad niet onderschatten het is een
herkenbaar paradepaardje.” 

KAASMARKT
Op de vraag naar de status van de ontwikkeling van
het Kaasmarktpark zegt Ashley dat het een absolute
prioriteit heeft voor het gemeentebestuur. Vorig jaar
nam de gemeenteraad het kaderbesluit over de
vergroening van de Kaasmarkt en zijn de bestuurlijke
kaders waaraan het project moet voldoen vastgelegd.
Sindsdien lijkt het stil geworden. Ashley geeft aan dat
er wordt gewerkt aan de planvorming en dat kost tijd,
helemaal met een project van deze complexiteit. Ook
moet parkeerdruk in de wijk voldoende gezakt zijn
voordat de parkeerplaatsen plaats kunnen maken
voor een aantrekkelijk stadspark. Maar de aandacht
moet niet verslappen, vindt hij. “Houd druk op de
ketel”, moedigt hij aan. Inmiddels is zijn team
begonnen aan de eerste contouren van het
uitvoeringsbesluit Kaasmarkt. Deze worden in alle
waarschijnlijkheid begin 2025 aan de raad voorgelegd.
Pas als die daarmee instemt kan begonnen worden
met aanbesteding en kan uiteindelijk de
spreekwoordelijke eerste spa de grond in. 

Foto Buro BJ



PARTICIPATIE
Een prachtig voorbeeld van participatie is de
Kaasmarkt. Bij de plannen voor de herontwikkeling
Kaasmarkt hebben omwonenden en wijkverenigingen
een concreet plan ingediend voor een groen
stadspark. 

Participatie kost tijd en geld en kan niet altijd en
overal. Maar de gemeente vindt participatie van
burgers belangrijk. Onlangs zijn er nieuwe regels voor
opgesteld. Hoe kan een buurt hier volgens de
wethouder succesvol invulling hieraan geven? 
Ashley: “De eerste stap is voor de politiek en de
bestuurders. Wij moeten helder zijn over wat we
onder participatie verstaan. Vervolgens is het aan
bewoners en wijkverenigingen om duidelijk te maken
wie ze vertegenwoordigen en hoe ze tot hun oordeel
zijn gekomen. Hij wil graag dat de verschillende
belanghebbenden met elkaar in overleg gaan. Zo
kunnen we elkaars leren begrijpen en de belangen
afstemmen. 

Hij heeft moeite met het beeld dat het allemaal mis is
met participatie en inspraak in Leiden. De wethouder
vindt dat de gesprekken tussen alle belanghebbenden
in stad meer op basis van vertrouwen en het
gezamenlijke belang mogen zijn. Hij wijst op
succesvolle initiatieven als Singelpark, energie- en
autodeelcoöperaties die door buurtbewoners worden
opgericht en de spontane ontwikkeling van
geveltuintjes. Het valt hem daarbij op dat dit soort
initiatieven in Leiden allemaal vrij makkelijk voor
elkaar komen. “Gemeente en inwoners weten elkaar
hierin best goed te vinden.” 

Zelf participeren
Leiden heeft een website 
voor bewoners en 
ondernemers die zelf 
aan de slag willen met 
vergroening, 
duurzaamheid en 
energietransitie: 
www.gagoed.nl. 
Meedenken over 
projecten kan via 
www.doemeeleiden.nl
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LEEFBARE STAD
Dit college ziet het leefbaarder maken van de stad als
een belangrijke opgave. Maar het is ook iets dat
Ashley persoonlijk drijft: “Ik vind dat we echt nog
meer en sneller de stad leefbaar en groener moeten
maken. Als je ziet wat onderzoeken over de impact
van klimaatverandering specifiek over Leiden tonen,
dan is er echt iets aan de hand. Denk aan droogte,
hittestress en wateroverlast. We moeten heel hard
aan de bak om ervoor te zorgen dat Leiden over 20-
30 jaar ook nog een leefbare stad is!” Ook daarom
heeft het toevoegen van een park aan de binnenstad
zo veel bestuurlijke prioriteit: “we hebben méér groen
nodig in de stad en minder stenen. Bomen, struiken
en gras helpen bij de verkoeling en bij de afvoer van
hemelwater.” 

Met autoluw maken van de (binnen)stad is het aantal
parkeerplaatsen op straat zichtbaar gedaald.
Tegelijkertijd is het aantal (wild) geparkeerde fietsen
fors toegenomen. Daarom zorgt de gemeente voor
meer locaties waar je goed je fiets kunt parkeren,
zoals de toekomstige stalling achter de
Hartebrugkerk. Ook wil de gemeente de overlast van
weesfietsen in de stad stevig aanpakken. Volgens
Ashley is 1 op de 8 fietsen op straat gestalde fietsen
ongebruikt, dat zijn er duizenden in totaal. 

HISTORISCHE STAD
Ashley North ziet het historische karakter van de
(binnen)stad als belangrijk onderscheidend element
van Leiden. Maar kan dit historisch karakter in de
toekomst nog samen gaan met onze moderne leefstijl
en gewoontes? 
Ashley denkt van wel. Hij wijst erop dat historisch
gezien het water een enorme belangrijke rol speelde
in de bevoorrading van de stad. De ontwikkeling om
winkels, kroegen en restaurants weer te bevoorraden
via de grachten kan enorm veel vrachtverkeer en
overlast schelen. Als voorbeeld noemt hij het
Singelpark, nabij de Zijlpoort, dat wordt aangepast en
waarbij alle materialen via het water worden
aangesleept. “Dat scheelt 60 vrachtwagenritten door
de binnenstad. Het historisch karakter kan dus ook
deels de oplossing zijn.” Ter illustratie laat hij een
plaat zien van de Nieuwe Rijn, 100 jaar geleden.
Herkenbaar zijn de gevels en de Koornbrug, maar wat
opvalt zijn de brede straat, boten aan de kades en 

http://www.gagoed.nl/


voorraadplekken onder de bomen langs de gracht. “Als we die indeling weer op een aantal plekken kunnen
terugbrengen, met méér bomen in de stad, méér gebruik van het water en de kades, dan benutten we juist het
cultureel erfgoed om de stad leefbaarder te maken en toekomstige problemen als hittestress en wateroverlast
op te lossen.” Om die reden is de gemeente gestart met het in kaart te brengen van locaties die geschikt zijn als
overslagpunten aan het water. 

TOEKOMST
Ter afronding stellen we Ashley de vraag waar hij zichzelf ziet over vijf jaar? Hij vindt dat een lastige vraag. Na
ruim 10 jaar actief te zijn geweest in de Leidse politiek zal er op een gegeven moment een nieuw hoofdstuk
aanbreken. Hij denkt dat hij na de politiek iets cultureels gaat doen. “Er zit altijd iets creatiefs en makends in
mij”. 
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Oude Rijn Leiden anno 1935, foto Erfgoed Leiden

HEDEN, VERLEDEN, TOEKOMST
In het kader van de viering van het
vijftigjarig bestaan is dıt jaar het  
jubileumboekje Stichting Diogenes
Leiden verleden, heden en toekomst
verschenen. 

Het boekje bevat informatie over alle
panden en complexen van Diogenes:
de geschiedenis van het pand,
bijzondere wetenswaardigheden, de
verwerving door Diogenes en het
huidige gebruik. Achterin het boekje
staat een wandelroute langs de
dertien plekken in de stad waar
panden van Diogenes staan.

Meer weten over deze stichting die
zich inzet voor behoud en restauratie
van Leidse monumenten?
www.diogenes-leiden.nl
 





U kunt bij Fromagerie Bon terecht voor proeverijen met allerlei binnen- en buitenlandse
kazen en vleeswaren. Hierbij zullen wij indien gewenst, passende wijnen of bieren
schenken. Wilt u met een grote groep komen of alleen, alles is mogelijk!

De proeverijen kunnen vanaf 2 personen worden gehouden.
Wij raden u aan om te reserveren.

Voor de proeverijen hebben wij hieronder 4 opties voor u toegelicht:
2 Kaasplankjes inclusief wijn en brood € 26.50 PP
3 Kaasplankjes inclusief wijn en brood € 31,50 PP
4 Kaasplankjes inclusief wijn en brood € 36,50 PP
5 Kaasplankjes inclusief wijn en brood € 41,50 PP

Per gang serveren wij 1 plank met verschillende kazen en een bijpassende wijn per
persoon.

Proeflokaal

Oude rijn 1 Leiden   tel. 06 46 160 173  www.fromageriebon.nl


